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Yellow Lions Newsletter February 2023 

 

The month of February was a great month in Kindergarten! We did a lot of playing 

and exploring. As winter comes to an end, we cannot wait to welcome springtime! 

 

In February, we celebrated some important celebrations, 

such as Chinese New Year, Valentine’s Day and Fasching 

Day! We celebrated the Chinese New Year of Rabbit by 

singing songs, making cards, and creating a golden rabbit 

crown. We also watched a video about the history of 

Chinese New Year. We learned new things about different 

culture!  

 

We created cards and read books on the Valentine’s Day. We used colours to express 

ourselves and created some art and craft. We also showed our creativity during the 

Fasching Day. We wore our best Fasching costumes and had a wonderful celebration 

with the other groups in the kindergarten.  

 

The yellow lions children were busy inquiring about animals. We read many books 

about our favourite animals. We read both English and Deutsch books. One of our 

favourite books is “Stein Alt”. The book is so funny! We also did a “Buddy Reading” 

during a quiet time. The children were paired up and they 

read books together.  

 

The Yellow lions children showed enthusiasm, creativity and 

imagination when drawing their own animal stories. They 

were so inspired by the animal stories we read. They did 
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really enjoy the creative process. share their fantasy and imagination through their 

drawing.  

 

As springtime is coming soon, we start decorating our class with 

the spring theme. We cannot wait for the springtime to come and 

cannot wait the weather gets warmer. 

 

Thank you for your support, dear parents!  

 

 

 

Yellow Lions Newsletter February 2023 

 

Der Februar war ein toller Monat im Kindergarten! Wir haben viel gespielt und 

entdeckt. Wenn der Winter zu Ende geht können wir es kaum erwarten, den Frühling 

zu begrüßen! 

 

Im Februar haben wir einige wichtige Feste gefeiert, wie das chinesische Neujahr, 

den Valentinstag und Fasching! Wir haben das chinesische Neujahr des Hasen 

gefeiert, indem wir Lieder gesungen, Karten gebastelt und eine goldene Hasenkrone 

kreiert haben. Wir haben uns auch ein Video über die Geschichte des chinesischen 

Neujahrs angesehen. Wir haben neue Dinge über eine andere Kultur gelernt! 

Spannend! 

 

Am Valentinstag haben wir Karten für unsere 

Lieben gebastelt und Bücher gelesen. Wir haben 

verschiedene Farben für die Herzen auf dem 

Mond verwendet, passend zum Buch „Weißt du 

eigentlich, wie lieb ich dich hab?“. Auch an 

Fasching haben wir unsere Kreativität ausgelebt. 

Wir hatten unsere schönsten Faschingskostüme 

an und mit den anderen Gruppen im Kindergarten eine tolle Party gefeiert. 
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Die Yellow Lions waren damit beschäftigt, sich nach Tieren zu erkundigen. Wir lesen 

viele englische und deutsche Bücher über unsere Lieblingstiere. Eines unserer 

Lieblingsbücher ist „Stein Alt“. Das Buch ist so lustig! Wir haben in der Ruhezeit ein 

„Buddy Reading“-Programm gemacht. Die Kinder haben sich  paarweise 

zusammengefunden und gemeinsam Bücher gelesen. 

 

Die Yellow Lions zeigten Kreativität und Fantasie beim Erstellen 

ihrer eigenen Tiergeschichten. Sie haben den kreativen Prozess 

wirklich genossen und ihre Fantasie und Vorstellungskraft 

durch ihre Zeichnungen dargestellt. 

 

Da der Frühling bald kommt, fangen wir an, unsere Gruppe mit 

dem Frühlingsthema zu dekorieren. Wir können den Frühling 

und das hoffentlich dann wärmere Wetter kaum erwarten! 

 

Vielen Dank für Ihre Unterstützung, liebe Eltern! 
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Newsletter Purple Lion 

Die vielen Sonnentage im Februar hat der Gruppe zahlreiche Ausflüge beschert und 

wir haben sehr viel Zeit im Garten der Einrichtung verbracht. Das Spielhaus ist fast 

fertig gestellt und das Großteam ist noch dabei eine Spieltankstation aus Holz im 

Garten aufzubauen.  Das Team hat wieder Morgenkreise und Nachmittagskreise 

eingeführt, die die Kinder sehr gut annehmen. Die Kinder erfreuen sich auch den 

Zahlreichen Bastel- und Sprachangeboten durch verschiedene Medien.  

Die Kinder innerhalb der Gruppe verstehen sich als Gesamtgruppe und alle spielen in 

Kleins-bis zu Großgruppen miteinander mit fließenden Altersgruppen und Konflikte 

sind sehr zurückgegangen. Miss Laura ist als neue Kraft beim Großteam dabei und 

wird Mister Lukas mit Miss Joline für zwei Wochen Vertreten.  

Mit freundlichen Grüßen Ihr Purple Lion Team. 

 

The many sunny days in February gave the group numerous excursions and we 

spent a lot of time in the garden of the facility. The playhouse is almost finished and 

the large team is still in the process of setting up a wooden playground station in the 

garden.  The team has again introduced morning circles and afternoon circles, which 

the children accept very well. The children also enjoy the numerous handicrafts and 

language offers through various media. The children within the group see themselves 

as a whole group and all play in small to large groups with fluent age groups and 

conflicts have decreased a lot. Miss Laura is a new worker in the big team and will 

represent Mister Lukas with Miss Joline for two weeks.  

Sincerely, your Purple Lion Team. 
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Newsletter Februar 2023 

 

Liebe Eltern der Blue Lions, 

 

der Februar in unserer Gruppe war voll mit vielen 

schönen Erlebnissen. Anfang Februar kam zu uns 

eine Studentin aus der Hochschule Emden/Leer 

für drei Wochen für ihr Praktikum. Ms. Annika hat 

uns gut in unserem Gruppenalltag unterstützt und 

vieles ausprobiert. Wir sind ihr sehr dankbar 

dafür! 

Die Big Lions haben regelmäßig Treffen mit Jolene 

und lernen tolle Sachen. An einem Tag war eine 

Töpfermeisterin da und hat für alle Big Lions 

einen Töpferkurs durchgeführt. Die Kinder haben 

aus Ton verschiedene Figuren gestaltet. 

Am 10. Februar, am Studientag waren alle 

Mitarbeiter der Kita am schön fleißig und haben in der 1. Hilfe Fortbildung viel 

gelernt.  

Wir haben mit den Kindern für Valentinstag 

liebevolle Karten und niedliche Gläser für Kerzen 

gebastelt. Im Kreis haben wir über die Liebe 

gesprochen und viel mit Herzen gebastelt. 

Natürlich war der ganze Februar mit 

Vorbereitungen zur fünften Jahreszeit Fasching 

gefüllt. Alle Gruppenräume und auch die ganze Kita 

waren bunt geschmückt. Auch die Blue Lions haben 

zahlreiche Girlanden gebastelt und aufgehangen. 

Außerdem haben wir bunte und lustige Papageien 
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im Atelier gebastelt, die jetzt bei den Blue Lions hängen. 

Am Rosenmontag ging die Party endlich los. Wir haben unsere Blue Lions kaum 

erkannt, weil sie alle so toll verkleidet waren. In der Halle haben wir gemeinsam mit 

allen Gruppen eine Modenschau gehabt und alle Kostüme bewundert. Danach gingen 

die Kinderdisco und verschiedene Aktionen in den Gruppen los. Das war ein 

aufregender Tag! 

Am nächsten Tag war für die 12 Blue Lions nächstes Erlebnis auf dem Plan. Wir sind 

mit dem Zug zu Phaeno gefahren. Unsere Gruppe durfte einen tollen Workshop „Alle 

Sinne“ mitmachen und danach die Ausstellung mit vielen spannenden Stationen 

anschauen. Die Kinder hatten viel Spaß! Das war ein toller Tag! Natürlich steht 

nächster Ausflug für die anderen 12 Kinder noch vor. Anschließend möchten wir in 

unserer Gruppe noch eine Experimentenwoche gestalten. 

Team Blue Lions  

 

Dear parents of the Blue Lions,  

 

February in our group was full of many 

beautiful experiences. At the beginning of 

February, a student from the Emden/Leer 

University of Applied Sciences came to us 

for three weeks for her Internship. Ms. 

Annika supported us well in our group and 

tried out a lot. We are very grateful to her 

for that! 

The Big Lions had regular meetings with 

Jolene and learned new things. One day a 

master potter was there and did a pottery 

course with all the Big Lions. The children 

have created various figures out of clay. 

On February 10, all employees of the daycare center were very busy on the study 

day and learned a lot about  First-aid training.  

We made loving cards and cute glasses for candles with the children for Valentine's 

Day. In a circle,we talked about love and tinkered a lot with hearts.  
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Of course, the whole month  of February was filled with preparations for the fifth 

carnival season. All the group rooms and the whole kindergarten were colorfully 

decorated. The Blue Lions made and hung up a lot of garlands. In addition, we made 

colorful and funny parrots in the art room, which now hang in the Blue Lions 

classroom. 

On Shrove Monday, the party finally started. We hardly recognized our Blue Lions 

because they were all dressed up so well. In the Hall, we had a fashion show 

together with all the  groups and admired all the costumes. Then the children 

enjoyed the  disco party  and various activities which prepared by each group. That 

was indeed  a very exciting day! 

On the next day, was the next experience for the 12 Blue Lions. We took the train to 

Phaeno. Our group was allowed to participate in a great workshop "All Senses" and 

then looked at the exhibition with many exciting stations. The children had a lot of 

fun! That was a great day! Of course, the next trip for the other 12 children is still 

pending. Afterwards we would like to organize an experiment week in our group. 

 

Team Blue Lions 
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Newsletter Februar Little Green Lions 

 

Der Februar war ein absoluter „Party-Monat. Wir durften nicht nur drei 

Kindergeburtstage und zwei Erwachsenen Geburtstage in unserer Gruppe feiern, 

sondern es stand auch noch Fasching vor der Tür! Viele bunte kreative Kostüme 

konnten wir bestaunen. Es gab ein besonderes Frühstück mit kleinen Brötchen und 

Käsewürfeln, so wie einen besonderen Snack mit kleinen Laugenbrötchen und 

Ananas. 

 

February was an absolute "party month. Not only were we able to celebrate three 

children's birthdays and two adult birthdays in our group, but carnival was also just 

around the corner! We were able to marvel at many colorful creative costumes. 

There was a special breakfast with small rolls and cheese cubes, as well as a special 

snack with small pretzel rolls and pineapple. 

 

Die Party an Fasching startete mit einer kleinen Modenschau in der Halle, wo jedes 

Kostüm einmal vorgestellt werden konnte. Anschließend gab es eine Mini-Disco in 

der Halle und mehrere kleine Bastelaktionen oder Aktivitäten in den verschiedenen 

Gruppen. Wer bei uns vorbeigeschaut hat, hatte die Möglichkeit Instrumente aus 

Toilettenrollen herzustellen. Das hat viel Freude gebracht und die Instrumente 

konnten im Anschluss direkt ausprobiert werden. 

 

The party on carnival started with a small fashion show in the hall, where each 

costume could be presented once. Afterwards there was a mini disco in the hall 

andseveral small craft activities or activities in the different groups. Those who 

stopped by had the opportunity to make instruments out of toilet rolls. This was a lot 

of fun a nd the instruments could be tried out directly a fterwards. 
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NEWSLETTER LOL – Februar 2023 

 

Wir haben unseren Gruppenraum für Fasching vorbereitet und dekoriert. Die 

Girlanden haben wir an den Lampen befestigt und einen Clown, aus Pappe, haben 

wir an die Tür des Waschraumes aufgeklebt. Zudem hatten wir an Fasching ein 

besonderes Frühstück, Mittagessen und Snack. 

 

In preparation for carnival we decorated our group. The ceiling lamps in our group 

were decorated with garlands, then we cut out a giant paper clown, which we used 

to decorate the entrance to our wash room. We also had special food options for the 

children throughout the day. 

 

In diesem Monat war "Sport und Gesundheit" das Thema von unserem Kurssystems. 

In dieser Bildungssituation haben die Kinder es "schneien lassen" mit Zeitungspapier. 

 

The main topic for our course system this month was sports and health. In our 

educational situation the children used cut up newspapers "to make it snow". 

 

Für den Valentinstag haben wir Bilder mit Hand- und Fußabdrücken gestaltet. Diese 

Bilder haben wir später den Eltern geschenkt. 

 

For valentines day we made pictures using imprints of our hands and feet. These 

pictures were gifted to the parents later. 

 

Wir haben sehr viel mit den Kindern gespielt im Gruppenraum, in der Halle und auf 

dem großen Außengelände. Es wurde viel getobt, geschaukelt und im Sandkasten 

gespielt. Die Kinder haben viel geknetet, gemalt, in der Kinderküche gekocht, mit 

den Magnet Bausteinen gespielt und sich gerne verkleidet. 

 

We played a lot with the children throughout the day, utilizing all the different areas 

our Kindergarden has to offer. We used the outside area to run, play on the swings, 

or in the sandpit. We used the gym to play various ball games and we used our own 

group room for all kinds of activities, like drawing pictures, playing with magnetic 
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building blocks, or cooking in the children's kitchen. Furthermore the children had 

the opportunity to dress themselves up however they liked throughout the day. 

 

Außerdem haben wir neue Bausteine "Waffel Bausteine" von der KiTa geschenkt 

bekommen. Die Kinder haben das neue Spielzeug sofort neugierig erkundet und 

hatten eine große Freude damit zu spielen. 

 

The KiTa gifted us a new toy "waffle building blocks". The children were very much 

interested in them and started playing right away. 

 

Zusätzlich haben wir zwei Geburtstage gefeiert und eine Verabschiedung, da ein Kind 

im März in den Kindergarten wechselt. 

 

Furthermore we celebrated two birthdays and prepared the departure of one of our 

children into the kindergarten. 
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February 2023 Newsletter – BIG LIONS 

 

The BIG LIONS went on their first outing of 2023 – we went to watch „Snow White“ 

at the „Theater Fadenschein“. 

 

 

„Wir fahren mit der Straßenbahn zum Theater.“ 

 

 

„Ein Theater. Das ist die Bühne. Da haben wir gesessen auf den kleinen Sofas und 

hier haben die andere klein Kinder gesessen.“ 

 

 

„Das ist die Frau was das macht. Das ist das Korb und das ist die Stühle wo die 

Leute sitzen.“ 
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The BIG LIONS have been very creative the past few weeks! 

We have been working on artwork that will form part of the „Amazonas Projekt“ 

exhibition that will take place later this year.   

Ms Angela, who also runs the „Amazonas after-school program“ in the HGK Primary 

School visited us. We created butterfly cocoons as well as different animals and 

plants found in the Amazon from clay.  

We discussed and looked at pictures of the various animals and plants that live in the 

Amazon and then drew pictures of these. For example: electric eels, bats, snakes, 

jaguars, sloths, turtles, macaws, cocoa bean palms, frogs, „meat-eating“ plants, 

butterflies and orchards.  
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Newsletter Sprache für Februar 2023 
 

Liebe Eltern, 

 

ich möchte Ihnen von einem Sprach- Bewegungsspiel berichten, welches ich mit 

jeweils 12 Kindern der KiGa- Gruppen in unserer Bewegungshalle gespielt habe. 

Ein Zauberer steht in der Mitte auf einer Zaubermatte – natürlich mit Zauberhut und 

Zauberstab – die anderen Kinder stehen im Kreis um die Zaubermatte herum. 

Gemeinsam singen wir: „Da steht der Zauberer Schrappelschrutt – mit seinem 

großen Zauberhut – er überlegt – schaut ihn nur an – was er wohl wieder zaubern 

kann.“ (Das Lied begleiten wir mit passenden Bewegungen und Gesten) Der 

Zauberer in der Mitte sagt seinen Zauberspruch auf: „Schrippel – Schrappel – 

Huckebein – ihr sollt alle Hühner/ Elefanten/ Fische/ Löwen/ usw. sein.“ Und dann 

dürfen sich alle Kinder als verzaubertes Tier durch den Raum bewegen. Solange bis 

der Zauberer in der Mitte den Zauberstab hebt. Dann ist der Zauber vorbei und alle 

Tiere sind wieder Kinder, stellen sich wieder im Kreis auf und ein neuer Zauberer 

wird ausgesucht. 

Diese Woche habe ich das Bewegungsspiel leicht abgewandelt mit einigen Kindern 

gespielt. Die Kinder konnten sich mit Hilfe von Bildkarten (abgebildet waren Tiere, 

aber rot durchgestrichen) entscheiden, welches Tier die anderen Kinder nicht sein 

sollen. Der Zauberspruch lautete also beispielsweise „Schrippel - Schrappel – 

Huckebein - ihr sollt keine Elefanten sein“. 

 

Kinder können oft die Bedeutung des Wortes „nicht“ noch „nicht“ verstehen: Wir 

Erwachsenen sagen etwas, das Wort „nicht“ dreht unsere Aussage aber wieder um 

ins Gegenteil. Wir sagen beispielsweise: „Fahr nicht auf dem Rasen“. Das Wort 

„nicht“ wird von Kindern oft überhört, oder besser gesagt: um zu verstehen, dass 

dieses kleine Wort unsere Aussage wieder aufhebt, setzt es eine gewisse Erfahrung 

und die Fähigkeit zu abstraktem Denken voraus. Bei jungen Kindern ist die Fähigkeit 

noch nicht entwickelt. Die Kinder verstehen also „Fahr auf dem Rasen“ und 

verstehen nicht warum wir schimpfen. 

 

Das Bewegungsspiel hat die Aufmerksamkeit der Kinder auf die Negation gelenkt und 

deren Bedeutung kindgerecht vermittelt. 
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Dear Parents, 

 

I would like to tell you about a language-movement game that I played with 12 

children in each of the kindergarten groups in our movement hall. 

A magician stands in the middle on a magic mat - of course with a magic hat and a 

magic wand - the other children stand in a circle around the magic mat. Together we 

sing: "There stands the magician Schrappelschrutt - with his big magic hat - he's 

thinking - just look at him - what he might be able to conjure up again." (We 

accompany the song with appropriate movements and gestures) The wizard in the 

middle recites his magic spell: "Schrippel - Schrappel - Huckebein - you shall all be 

chickens/ elephants/ fish/ lions/ etc." And then all the children get to move around 

the room as an enchanted animal. Until the magician in the middle raises his wand. 

Then the magic is over and all the animals are children again, line up in a circle 

again and a new magician is chosen. 

This week I played the movement game slightly modified with some children. The 

children could use picture cards (animals were shown, but crossed out in red) to 

decide which animal the other children should not be. So the spell was, for example, 

"Schrippel - Schrappel - Huckebein - you shall not be elephants." 

 

Children can often understand the meaning of the word "not" yet "not": We adults 

say something, but the word "not" turns our statement back around to the opposite. 

For example, we say "don't drive on the grass". The word "not" is often overheard by 

children, or rather: in order to understand that this little word cancels our statement 

again, it requires a certain experience and the ability to think abstractly. In young 

children, the ability is not yet developed. So the children understand "drive on the 

grass" and do not understand why we scold. 

 

The movement game drew the children's attention to the negation and conveyed its 

meaning in a child-friendly way. 

 

 


